



## REGISTRATION OF AN EXTRA-PROVINCIAL CORPORATION BUSINESS CORPORATIONS ACT

### GENERAL INFORMATION

The provisions of the *Business Corporations Act* require an extra-provincial corporation that carries on business in New Brunswick to register as an extra-provincial corporation. Carry on business is defined in s.194(1) of the Act (see over).

The registration of an extra-provincial corporation in the Province of New Brunswick may be done by filing [Form 26 - Statement of Registration](#), [Form 25 - Appointment of Attorney for Service or Change of Attorney for Service](#), and [Form 25.1 - Consent to Act as Attorney for Service](#). We also require a copy of the incorporation documents.

As well, we require a New Brunswick NUANS name search report setting out the name of the extra-provincial corporation. [Selecting a Proposed Name – Information](#) details the steps that should be followed in this process.

The filing fee for the registration is \$212 (\$200 for registration and \$12 for publication in the Royal Gazette). Our normal turnaround time for processing an application is 10 business days. An additional charge of \$100 is payable if you wish to have the application expedited. In that case, we will review the application and issue the certificate of registration within 2 business days. Processing times can change depending on the volume of applications received.

Once extra-provincially registered, a corporation becomes subject of the provisions of the Business Corporations Act. The Act requires that the corporation file an annual return each year. [Form 33.1 – Annual Return – Extra-Provincial Corporation](#), will be sent by the Registry each year to the corporation approximately 30 days prior to the anniversary month of the corporation. The anniversary month is the month the extra-provincial corporation became registered in New Brunswick. You can file the [Annual Return - Form 33.1 and payment \(e-File\)](#) electronically with Corporate Registry. Please note that whether or not the corporation receives an annual return, the corporation has an obligation to file a return prior to the end of the month following its anniversary month.

If the extra-provincial corporation changes the membership of its board of directors, its address or place of registered office or its address of principal office in New Brunswick, it must notify our office within one month of the effective date of the change by filing the applicable form 29, [Change of Directors](#) or form 28, [Change of Registered Office](#). You can file notices of change electronically with Corporate Registry.

An extra-provincial corporation may wish to carry on business in New Brunswick under a designation other than its own name. In such a case, in addition to completing the above procedural requirements to register as an extra-provincial corporation, it may be required to register a business name. You can file the [Business Name Registration](#) electronically via the Corporate Registry website. Please note certain conditions apply to online filing.

The above sets out procedural requirements to register an extra-provincial corporation. You may also wish to consult with a legal advisor as to legal aspects of the registration process in New Brunswick. If you are unfamiliar with other registration requirements that may be necessary for the corporation to carry on business in New Brunswick, you may wish to discuss this with your legal advisor.

Email your application to [CR-RC@snb.ca](mailto:CR-RC@snb.ca). Documents must be in PDF format and of good quality. Originals will not be required at a later date. Please include name and number of contact person in order to provide payment by credit card over the phone.

You may also wish to visit our web site at [www.snb.ca/CorporateRegistry](http://www.snb.ca/CorporateRegistry).

Still need help navigating this process? Contact us at [CR-RC@snb.ca](mailto:CR-RC@snb.ca)



**PART XVII**

**EXTRA-PROVINCIAL CORPORATIONS**

**194(1)** For the purposes of this Part, an extra-provincial corporation carries on business in New Brunswick if

- (a) its name, or any name under which it carries on business, appears or is announced in any advertisement in which an address in New Brunswick is given for the extra-provincial corporation;
- (b) it has a resident agent or representative or a warehouse, office or place of business in New Brunswick;
- (c) it solicits business in New Brunswick;
- (d) it is the owner of any estate or interest in land in New Brunswick;
- (e) it is licensed or registered or required to be licensed or registered under any Act of New Brunswick entitling it to do business;
- (f) it is the holder of a certificate of registration under the *Motor Vehicle Act*;
- (g) it is the holder of a licence issued under the *Motor Carrier Act*; or
- (h) it otherwise carries on business in New Brunswick.

**194(2)** Where an extra-provincial corporation has its name or any name under which it carries on business listed in a telephone directory for any part of New Brunswick, that corporation shall be deemed, in the absence of evidence to the contrary, to be carrying on business in New Brunswick.

**194(2.1)** An extra-provincial corporation is not carrying on business in New Brunswick by reason only that it is a general or limited partner in a limited partnership or an extra-provincial limited partnership that has filed a declaration under the *Limited Partnership Act*.

**194(3)** The Director may exempt an extra-provincial corporation from the operation of this Part except subsection (4) if he is satisfied that it does not carry on business for the purpose of gain.

**194(4)** An extra-provincial corporation exempted under subsection (3) shall

- (a) send to the Director the appointment of its attorney for service in the prescribed form, and
- (b) in each year on or before the last day of the month that is the same as the month in which it was incorporated, send to the Director an annual return in the prescribed form or in the form required by the laws of the jurisdiction in which it was incorporated.

1985, c.5, s.2; 1989, c.6, s.5; 1994, c.86, s.23.

**195** This Part does not apply to

- (a) an extra-provincial corporation required to be licensed as an insurer under the *Insurance Act*,
- (b) an extra-provincial corporation to which the *Foreign Resident Corporations Act* applies,
- (c) a licensed extra-provincial company as defined in the *Loan and Trust Companies Act*, or
- (d) a bank incorporated under the laws of Canada or any other bank as defined in the regulations.

1987, c.L-11.2, s.279; 2000, c.9, s.25.

**ENREGISTREMENT D'UNE CORPORATION EXTRAPROVINCIALE**  
*LOI SUR LES ENTREPRISES COMMERCIALES*

**INFORMATION GÉNÉRALE**

Les dispositions de la *Loi sur les corporations commerciales* exigent que toutes les corporations extra provinciales qui font des affaires au Nouveau Brunswick s'enregistrent à titre de corporation extra-provinciale. L'exercice d'une activité est défini au paragraphe 194(1) de la Loi. (voir au verso).

Pour enregistrer une corporation extra-provinciale au Nouveau-Brunswick il faut remplir les formules [Formule 26 - Déclaration d'enregistrement](#), [Formule 25 - Nomination du procureur pour fin de signification ou Changement du procureur pour fin de signification](#), [Formule 25.1 - Consentement à agir à titre de procureur pour fin de signification](#). Il est aussi nécessaire de nous faire parvenir une copie des documents de constitution en corporation.

De même, la direction exige qu'un rapport de recherche de nom NUANS Nouveau-Brunswick, indiquant le nom de la corporation extra-provinciale. Une brochure intitulée [Choix d'une raison sociale](#) détaillent les étapes à suivre dans ce processus.

Les droits d'enregistrement d'une corporation sont de 212 \$ (200 \$ pour l'enregistrement et 12 \$ pour la publication dans la Gazette royale). Des frais supplémentaires de 100 \$ seront exigés si vous voulez que votre demande soit accélérée. Nous passerons votre demande en revue et délivrerons un certificat d'enregistrement dans les deux jours ouvrables suivant la réception de la demande.

Une fois enregistrée, la corporation extraprovinciale est assujettie aux dispositions de la Loi sur les corporations commerciales. La Loi exige que la corporation extraprovinciale dépose chaque année un rapport annuel. La direction expédie chaque année à la corporation extraprovinciale ou à son représentant pour fin de signification, selon le cas, le [Formulaire 33.1 – Rapport annuel – Corporation extraprovinciale](#), environ 30 jours avant le mois anniversaire de la corporation. Le mois anniversaire est le mois au cours duquel la corporation a été enregistrée au Nouveau-Brunswick. Vous pouvez soumettre le [Rapport annuel extraprovinciale - Formulaire 33.1 et paiement des droits \(Déposez en ligne\)](#) de façon électronique auprès du Registre corporatif. Rappelez-vous que, même si la corporation ne reçoit pas la formule de rapport annuel de la direction, elle est tenue de produire un rapport avant la fin du mois suivant le mois anniversaire de son enregistrement.

Si la corporation extraprovinciale modifie la liste des membres de son conseil d'administration, l'adresse de son bureau enregistré ou l'adresse de son bureau principal au Nouveau-Brunswick, elle doit en aviser notre bureau dans le mois suivant la date d'entrée en vigueur des modifications en question et produire la formule Form 29, [Changement d'administrateurs](#) ou le formule 28, [Changement du bureau principal au Nouveau-Brunswick ou du bureau enregistré](#). Vous pouvez déposer les avis de changement en ligne auprès du Registre corporatif.

Il se peut qu'une corporation extraprovinciale souhaite faire des affaires au Nouveau-Brunswick sous une appellation autre que la sienne. Dans ce cas, outre le respect des exigences susmentionnées, la corporation pourrait être tenue d'enregistrer son appellation commerciale. Vous pouvez soumettre l'enregistrement d'une appellation commerciale par voie électronique via le site Web du Registre corporatif à [Enregistrement d'une appellation commerciale](#). Vous devez cependant respecter certaines conditions.

Ce document décrit brièvement les exigences de base pour l'enregistrement d'une corporation extraprovinciale. Vous auriez peut-être aussi intérêt à consulter un conseiller juridique au sujet d'autres exigences légales de l'enregistrement au Nouveau-Brunswick.

Envoyez votre demande à l'adresse [CR-RC@snb.ca](mailto:CR-RC@snb.ca). Les documents doivent être au format PDF et de bonne qualité. Les documents originaux ne seront pas exigés par la suite. N'oubliez pas d'inscrire le nom et le numéro de la personne à contacter pour effectuer le paiement par carte de crédit par téléphone.

Vous pouvez également visiter notre site web à [www.snb.ca/Registrecorporatif](http://www.snb.ca/Registrecorporatif).

Avez-vous encore besoin d'aide pour naviguer ce processus? Communiquer au [CR-RC@snb.ca](mailto:CR-RC@snb.ca)



## PARTIE XVII

### CORPORATIONS EXTRAPROVINCIALES

**194(1)** Aux fins de la présente Partie, une corporation extraprovinciale exerce son activité au Nouveau-Brunswick si

- a) sa raison sociale ou toute appellation sous laquelle elle exerce son activité apparaît ou est annoncée dans toute publicité où son adresse au Nouveau-Brunswick est figurée;*
- b) elle a un mandataire ou représentant résidant ou un entrepôt, bureau ou établissement au Nouveau-Brunswick;*
- c) elle sollicite une activité au Nouveau-Brunswick;*
- d) elle est propriétaire de biens ou titulaire d'un droit dans un bien-fonds au Nouveau-Brunswick;*
- e) elle est titulaire d'un permis ou enregistrée ou requise d'être l'une ou l'autre en vertu de toute loi du Nouveau-Brunswick l'autorisant à exercer son activité;*
- f) elle est titulaire d'un certificat d'immatriculation en vertu de la *Loi sur les véhicules à moteur*;*
- g) elle est titulaire d'un permis délivré en vertu de la *Loi sur les transports routiers*; ou*
- h) elle exerce par tout autre moyen son activité au Nouveau-Brunswick.*

**194(2)** Lorsqu'une corporation extraprovinciale est inscrite à un annuaire téléphonique du Nouveau-Brunswick, que ce soit sous sa raison sociale ou sous une appellation quelconque sous laquelle elle exerce son activité, elle est réputée, jusqu'à preuve contraire, exercer son activité au Nouveau-Brunswick.

**194(2)** Lorsqu'une corporation extraprovinciale est inscrite à un annuaire téléphonique du Nouveau-Brunswick, que ce soit sous sa raison sociale ou sous une appellation quelconque sous laquelle elle exerce son activité, elle est réputée, jusqu'à preuve contraire, exercer son activité au Nouveau-Brunswick.

**194(2.1)** Une corporation extraprovinciale n'exerce pas son activité au Nouveau-Brunswick pour le seul motif qu'elle est un commandité ou un commanditaire d'une société en commandite ou d'une société en commandite extraprovinciale qui a déposé une déclaration en vertu de la *Loi sur les sociétés en commandite*.

**194(3)** Le Directeur peut dispenser une corporation extraprovinciale de l'application de la présente Partie sauf du paragraphe (4), s'il est convaincu que celle-ci ne poursuit pas un but lucratif.

**194(4)** Une corporation extraprovinciale dispensée en vertu du paragraphe (3) doit

- a) envoyer au Directeur la nomination en la forme prescrite de son procureur pour fin de signification, et*
- b) envoyer au Directeur chaque année au plus tard le dernier jour du mois qui est le même que celui de sa constitution en corporation, un rapport annuel en la forme prescrite ou en la forme prévue par les lois de l'autorité législative régissant sa constitution.*

1985, c.5, art.2; 1989, c.6, art.5; 1994, c.86, art.23.

**195** La présente Partie ne s'applique pas

- a) à une corporation extraprovinciale dont la licence d'assureur est requise selon la *Loi sur les assurances*,*
- b) à une corporation extraprovinciale soumise à la *Loi sur les corporations étrangères résidentes*,*
- c) à une compagnie extraprovinciale titulaire d'un permis telle que définie dans la *Loi sur les compagnies de prêt et de fiducie*, ou*
- d) une banque constituée en corporation en vertu des lois du Canada ou toute autre banque telle que définie dans les règlements.*

1987, c.L-11.2, art.279; 2000, c.9, art.25.